



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

15 تشرين أول (أكتوبر) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

■ "IMF": SAUDI ECONOMY TO GROW BY 4 PERCENT IN 2025

The International Monetary Fund (IMF) raised its forecast for Saudi Arabia's economic growth to 4 percent for 2025, an increase of 0.4 percentage points from its previous estimate, amid expectations of continued economic recovery.

According to the IMF's World Economic Outlook report, the estimates are based on the Saudi government's announced policies in the 2025 budget, along with recent official statements. The estimates for oil export revenues are built on the report's baseline oil price assumptions and on IMF experts' understanding of production adjustments within the "OPEC+" agreement, in addition to Saudi Arabia's announced unilateral cuts.

The IMF indicated that the faster-than-expected reversal of Saudi Arabia's oil production cuts supported the upward revision of growth projections.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

■ "النقد الدولي": نمو الاقتصاد السعودي 4 في المئة في 2025



رفع صندوق النقد الدولي توقعاته لنمو الاقتصاد السعودي إلى 4 في المئة لعام 2025، بزيادة قدرها 0.4 نقطة مئوية عن تقديراته السابقة، وسط توقعاته باستمرار تعافي الاقتصاد.

ووفق تقرير الصندوق حول آفاق الاقتصاد العالمي، فإنَّ التقديرات تستند إلى سياسات الحكومة السعودية المعلنة في ميزانية عام 2025، إلى جانب الإعلانات الرسمية الأخيرة.

كما تعتمد تقديرات إيرادات صادرات

النفط على افتراضات أسعار النفط الأساسية في التقرير، وعلى فهم خبراء الصندوق لتعديلات الإنتاج ضمن اتفاق "أوبك+"، إضافة إلى التخفيضات الأحادية المعلنة من جانب المملكة.

وبينَّ الصندوق أن إلغاء تخفيضات إنتاج النفط في السعودية جاء بوتيرة أسرع من المتوقع، ما دعم رفع التقديرات للنمو.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرّف\)](#)

■ GLOBAL ECONOMY TO GROW 3.2 PERCENT IN 2025

The IMF's new World Economic Outlook report showed that tariffs have had a limited impact on global economic activity so far, with a slight improvement in growth rates expected over the next two years.

The IMF raised its forecast for global economic growth in 2025 to 3.2 percent, up by 0.2 percentage points from its previous estimate, while maintaining its 2026 forecast at 3.1 percent.

Among major economies, the IMF increased its projection for U.S. economic growth to 2 percent in 2025, up by 0.1 percentage point, and to 2.1 percent for 2026. In the Middle East and North Africa (MENA) region, the IMF revised its forecasts upward, expecting growth of 3.3 percent in 2025 and 3.7 percent in 2026.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

■ نمو الاقتصاد العالمي 3.2 في المئة في 2025



أظهر تقرير صندوق النقد الدولي الجديد حول آفاق الاقتصاد العالمي، وجود تأثير محدود للرسوم الجمركية على النشاط الاقتصادي العالمي لغاية الآن، مع تحسن طفيف في معدلات النمو المتوقعة خلال العامين المقبلين.

ورفع الصندوق توقعاته لنمو الاقتصاد العالمي عام 2025 إلى 3.2 في المئة، بزيادة قدرها 0.2 نقطة مئوية عن تقديراته السابقة، فيما أبقى على توقعاته لعام 2026 عند 3.1 في المئة.

وعلى صعيد الاقتصادات الكبرى، رفع الصندوق توقعاته لنمو الاقتصاد الأمريكي إلى 2 في المئة في 2025، بزيادة قدرها 0.1 نقطة

مئوية، كما رفعها إلى 2.1 في المئة لعام 2026. وفي منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا (MENA)، عدّل صندوق النقد الدولي توقعاته، ليرتفع معدل النمو المتوقع إلى 3.3 في المئة في 2025 و3.7 في المئة في 2026.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرّف\)](#)

■ GOLD NEAR RECORD HIGH AMID RENEWED U.S.-CHINA TRADE TENSIONS

Gold prices rose on Wednesday, remaining near record highs as investors sought the precious metal as a safe haven amid renewed trade tensions between the United States and China, rising global uncertainty, and expectations of another potential U.S. interest rate cut.

Spot gold increased by 0.4 percent to \$4,155.99 per ounce, while U.S. gold futures for December delivery rose 0.3 percent to \$4,174.30.

The precious metal, regarded as a safe haven during times of uncertainty, has gained 55 percent since the start of this year and hit a record high of \$4,179.48 on Tuesday.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



■ الذهب قرب مستوى قياسي مرتفع مع تجدد التوتر التجاري بين أميركا والصين

ارتفعت أسعار الذهب، اليوم الأربعاء، لتبقى قرب مستويات قياسية، مع توجه المستثمرين نحو المعدن النفيس الذي يعد ملاذاً آمناً في ظل تجدد التوتر التجاري بين الولايات المتحدة والصين وزيادة حالة عدم اليقين على الساحة العالمية، بالإضافة إلى التوقعات المحتملة بخفض جديد للفائدة الأميركية.

وزاد الذهب في المعاملات الفورية 0.4 في المئة إلى 4155.99 دولار للأونصة. وارتفعت العقود الأميركية الآجلة للذهب تسليم ديسمبر/ كانون الأول 0.3 في المئة إلى 4174.30 دولار.

وزاد المعدن النفيس الذي يعتبر ملاذاً آمناً في ظل حالة عدم اليقين، 55 في المئة منذ بداية هذا العام وسجل مستوى قياسي مرتفعاً بلغ 4179.48 دولار أمس الثلاثاء.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرّف\)](#)

■ صندوق النقد يرفع توقعاته لنمو اقتصاد كوريا الجنوبية

رفع صندوق النقد الدولي توقعاته لنمو اقتصاد كوريا الجنوبية لعام 2025 بشكل طفيف إلى 0.9 في المئة. مبينا أن تأثيرات الرسوم الجمركية الأميركية كانت أقل من المتوقع حتى الآن. فيما أبقى على توقعاته لنمو اقتصاد كوريا الجنوبية لعام 2026 عند 1.8 في المئة.

ورفع بنك كوريا المركزي توقعاته لنمو اقتصاد كوريا الجنوبية إلى 0.9 في المئة لهذا العام، في حين توقعت منظمة التعاون الاقتصادي والتنمية معدل نمو بنسبة 1 في المئة. وبحسب الصندوق فإنه على الرغم من استقرار النمو في النصف الأول من هذا العام، فإن التوقعات تظل هشة والمخاطر تظل تميل إلى الجانب السلبي.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

■ IMF RAISES GROWTH FORECAST FOR SOUTH KOREA'S ECONOMY

The International Monetary Fund slightly raised its forecast for South Korea's economic growth in 2025 to 0.9 percent, noting that the effects of U.S. tariffs have been less severe than expected so far. It maintained its forecast for 2026 at 1.8 percent.

The Bank of Korea also raised its projection for 2025 growth to 0.9 percent, while the Organization for Economic Co-operation and Development (OECD) expects growth of 1 percent. According to the IMF, despite stable growth in the first half of this year, the outlook remains fragile, with risks still tilted to the downside.

Source (Al Arabiya.Net Website, Edited)

■ الاقتصاد المصري يسجل نمواً 4.5 في المئة

رفع صندوق النقد الدولي توقعاته لنمو الاقتصاد المصري خلال العام المالي الحالي إلى 4.5 في المئة مقابل 4.1 في المئة توقعاته في يوليو الماضي.

وخفض صندوق النقد تقديراته للتضخم في مصر خلال العام المالي الحالي إلى 11.8 في المئة، مقابل 12.5 في المئة لتقديراته في شهر أبريل (نيسان).

وتوقع صندوق النقد الدولي أن يسجل عجز الحساب الجاري في مصر 4.3 في المئة من الناتج المحلي العام المالي الحالي، مقابل تقديراته السابقة في إبريل (نيسان) الماضي البالغة 3.8 في المئة من الناتج المحلي.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



■ EGYPT'S ECONOMY RECORDS 4.5 PERCENT GROWTH

The International Monetary Fund raised its forecast for Egypt's economic growth in the current fiscal year to 4.5 percent, up from its July estimate of 4.1 percent.

The IMF also lowered its inflation estimate for Egypt in the current fiscal year to 11.8 percent, compared to 12.5 percent in April.

The Fund expects Egypt's current account deficit to reach 4.3 percent of GDP during the current fiscal year, compared to its April forecast of 3.8 percent of GDP.

Source (Al Arabiya.Net Website, Edited)

■ إيرادات السياحة في الأردن تسجل 6 مليارات دولار

ارتفع الدخل السياحي في الأردن خلال سبتمبر الماضي بنسبة 1.4 في المئة لبلغ 622.4 مليون دولار، مقارنة بانخفاض نسبته 8.3 في المئة إلى 614 مليون دولار خلال الشهر نفسه من العام الماضي.

ووفقاً للبيانات الصادرة عن البنك المركزي الأردني، سجل الدخل السياحي الأردني نمواً خلال الأشهر التسعة من العام الحالي بنسبة 6.8 في المئة لبلغ نحو 6 مليارات دولار، مقارنة بانخفاض نسبته 4.3 في المئة خلال الفترة نفسها من العام الماضي، إذ بلغ

آنذاك 5571.8 مليون دولار. وجاء ارتفاع الدخل السياحي في الأردن خلال أول 9 أشهر من العام الحالي بدعم من زيادة عدد السياح بنسبة 14.5 في المئة.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



Jordan's tourism income rose by 1.4 percent in September, reaching \$622.4 million, compared to a decline of 8.3 percent to \$614 million in the same month last year.

According to data released by the Central Bank of Jordan, the country's tourism revenues grew by 6.8 percent during the first nine months of this year to about \$6 billion, compared to a 4.3 percent decline in the same period last year, when revenues stood at \$5.57 billion. The increase in revenues during the first nine months of this year was supported by a 14.5 percent rise in tourist arrivals.

Source (Al Arabiya.Net Website, Edited)

MOROCCO'S ECONOMIC GROWTH POSTS BEST QUARTERLY PERFORMANCE SINCE THE PANDEMIC

Recent data from the High Commission for Planning showed that Morocco's economy grew by 5.5 percent in the second quarter of this year — its fastest pace since the post-COVID recovery phase of 2021.

The Commission expects growth to slow to 4.3 percent in the third quarter due to a "less supportive" environment in Europe, while it may accelerate slightly to 4.7 percent in the fourth quarter, supported by stronger foreign demand driven by the expected gradual easing of interest rates on consumption and investment in both Europe and the United States.

The Commission also noted a more moderate improvement in the labor market, with employment rising by 1.4 percent year-on-year, compared to 3.4 percent in the first quarter.

[Source \(Al Arab Newspaper, Edited\)](#)

النمو الاقتصادي للمغرب يسجل أفضل أداء فصلي منذ الجائحة

أظهرت بيانات حديثة صادرة عن المندوبية السامية للتخطيط، تسجيل الاقتصاد المغربي نمو بلغ 5.5 في المئة خلال الربع الثاني من هذا العام، محققا بذلك أعلى وتيرة له منذ مرحلة التعافي ما بعد كوفيد عام 2021.

وتوقعت المندوبية تراجع النمو خلال الربع الثالث إلى 4.3 في المئة بسبب بيئة "أقل دعماً" في أوروبا. بينما من المتوقع أن يتسارع النمو قليلاً خلال الربع الرابع إلى 4.7 في المئة بفضل نمو الطلب الأجنبي تحت تأثير التخفيف التدريجي المنتظر لأسعار الفائدة على الاستهلاك والاستثمار في كل من أوروبا والولايات المتحدة.

وبيّنت المندوبية وجود تحسن أكثر اعتدالاً في سوق العمل، مع تقدم التوظيف بنسبة 1.4 في المئة بمقارنة سنوية، مقابل 3.4 في المئة في الربع الأول.

[المصدر \(صحيفة العرب، بتصرف\)](#)

